
 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ PRACOVNÍ SKUPINY PRO FINANCOVÁNÍ 
 

Datum a čas konání: 10. ledna 2023, 16:00 

 
Místo konání: učebna v 1. patře arkádového nádvoří jičínského zámku, Valdštejnovo nám. 1. 
 
Přítomni: dle prezenční listiny 4 členové PS, 2 pracovníci MAP  

 

Zápis: 
Program jednání: 
 

1. Zahájení setkání 

2. Žáci s OMJ (opakovaně) 

3. Nárůst provozních nákladů a jejich promítnutí do rozpočtu školy 

4. Problematika doučování hrazeného z MŠMT 

5. Různé 

6. Zakončení 

 

1. Zahájení setkání 
Vedoucí skupiny J. Knapová přivítala členy PS FIN. Do skupiny se nově připojil p. ředitel 
Kostelníček z 1. ZŠ Jičín. V úvodu proběhla neformální debata týkající se preventivních a 
periodických zdravotních prohlídek zaměstnanců.  
Přítomní členové se shodli na tom, aby i nadále byla vedoucí skupiny paní Knapová. 
 

2. Žáci s OMJ (opakovaně) 
Skupina se znovu vrátila k tématu ukrajinských žáků a asistentů. 
V současné době je na školách cca: 
ZŠ Sobotka 26 ukrajinských dětí (uprchlíků) 
1. ZŠ 60 ukrajinských dětí 
3. ZŠ 7 ukrajinských dětí 
 
Na 1. ZŠ ukrajinské děti mezi sebou mluví ukrajinsky. Je jich tam hodně. Bude trvat delší 
dobu, než se naučí česky. Odhadem 20-30 % z nich jsou ekonomičtí uprchlíci. 
 
Klasifikace ukrajinských žáků v 1. pololetí v ZŠ Sobotka: známky + slovní komentář 
 
Ve školách vzrůstá počet dětí se speciálními vzdělávacími potřebami. Některé děti s 
poruchami chování by za normálních okolností patřily do speciální školy. Situace je však 
taková, že ZŠ Soudná je naplněná a nové žáky nepřijímá. Učitelé musí zvládat širokou škálu 
žáků a situací včetně dětí s OMJ (odlišným mateřským jazykem). 

 
 



 

 

3. Nárůst provozních nákladů a jejich promítnutí do rozpočtu školy 
Zřizovatelé navýšili školám finanční prostředky na provoz a vybavení. 
Školy mají investiční a rezervní fond na případné havárie atd. 
ZŠ Poděbradova Jičín čeká letos rekonstrukce jídelny. Škola musí zajistit náhradní stravování 
a doprovod dětí. Bude to organizačně náročné. 
 
Dotační tituly: 

 Společná zemědělská politika (dříve Program rozvoje venkova přes místní akční 
skupiny, nové podmínky pro období od roku 2023 ještě nejsou zveřejněny) 

 OP JAK (Šablony I pro školy a další výzvy pro rozvoj škol přes MŠMT) 

 DOTIS KHK (dotace Královéhradeckého kraje na podporu vzdělávání, konec výzvy k 
16. 01. 2023) 

 

4. Problematika doučování hrazeného z MŠMT 
Ředitelé se shodli, že vraceli finanční prostředky určené na doučování. Důvod: neměl kdo a 
kdy učit. Učitelé i děti jsou unavené, přetížené.   
 
Školy čerpají Šablony I z OP JAK na platy školních asistentů, psychologů (4. ZŠ Jičín a ZŠ Lázně 
Bělohrad), speciální pedagogů, sociálního pedagoga (1. ZŠ Jičín) i na vzdělávání. 
 
B. Kalátová Lisá si velmi chválí ŠPP. Dobré zkušenosti má i se Semiramis – děti se otevřou, 
rozkryjí se problémy. V současné době má Semiramis omezené prostředky. Jejich služba se 
zřejmě zhorší, protože už nebudou chodit 2 lektoři, ale jen 1 do třídy. 

 

5. Různé 
Nejbližší vzdělávací akce MAP. 

 
6. Zakončení 
J. Knapová se rozloučila a popřála všem hlavně hodně zdraví a síly k řešení problémů. 
 
Další setkání se uskuteční 4. 4. 2023.  
 
 
Zapsala: Lenka Veselá, DiS.   
 
 
V Jičíně 10. 1. 2023 

https://www.szif.cz/cs/prv2014-1921
https://opjak.cz/vyzvy/
https://dotace.kr-kralovehradecky.cz/dotace/Modules/DOTISKUHK/Pages/Public/ProjectList.aspx?Id=2
https://map.otevrenezahrady.cz/vzdelavaci-aktivity

